
مریم کاظمی مدیر نخستین فستیوال آموزشی 
پنجمک درباره دلایل شکل گیری این رویداد 
و لزوم هدفمندکردن آموزش به کودکان و 
نوجوانان توضیحاتی ارائه  داد. قرار است اولین 
جشنواره آموزشی تئاترپنجمک با مدیریت مریم 
کاظمی نمایشنامه نویس، بازیگر، کارگردان و 
سرپرست گروه تئاتر »مستقل« از ۳ تا ۷ مردادماه 
در پردیس تئاترتهران برگزار شود. در این 
جشنواره فعالیت سه سال آموزش تئاتر بیش از 
۱۰۰ هنرجوی کودک ونوجوان با مربیگری مریم 
کاظمی اجرا خواهد شد که بر این اساس هفت 
نمایشنامه با اقتباس از هفت داستان کلاسیک 
کودکان ونوجوانان برای آموزش، تمرین و اجرا 
نوشته و آماده شده است. مریم کاظمی سال هاست 
که علاوه بر کارگردانی و اجرای نمایش های 
بزرگسال در حوزه تئاتر کودک ونوجوان نیز 
فعالیت چشمگیری چه در زمینه اجرای تئاتر و 
چه آموزش دارد و دبیری ۲ دوره از جشنواره تئاتر 
کودک ونوجوان همدان را نیز در کارنامه خود به 
ثبت رسانده است. با نیمه تمام ماندن اجرای نمایش 
»کلوچه دارچینی« و تمرین نمایش »ماه پیشونی« 
به دلیل بحران کرونا، کاظمی تصمیم به برپای 
نخستین فستیوال آموزشی تئاترپنجمک گرفت. 
به همین بهانه »مهر« گفت وگوی کوتاهی با این 
هنرمند درباره دلایل شکل گیری و ویژگی های 
این جشنواره و مشکلات تئاتر کودک و نوجوان 

داشته است که در ادامه می خوانید:
 ضــرورت شکل گیری جشنــواره 
تئـاترپنجمـک با توجه به کمــبودی که 
در زمینــه آموزش تئاتر کودک ونوجوان 
و پرورش هنــرجو وجود دارد از جانب شما 

چه بود؟
ایده برگزاری جشنواره پنجمک به منظور 
توجه به کمبود آموزش نبوده است بلکه به 
این منظور است که آموزش هدفمند شود و 
کوچک سالان ونوجوانان متوجه جنبه کاربردی 
آموزش هایی که می بینند، باشند. بسیاری از 
بچه ها دلیل آموزش های مدرسه ای را نمی دانند، 
کاربرد ریاضی و علوم پایه یا علوم انسانی را در 
جامعه نمی دانند و نقش خود را در زندگی دیر 
پیدا می کنند، بنابراین قصد من این نبوده که به 
کمبود آموزش اشاره کنم که به نظرم کمبودی 
وجود ندارد، آموزش های بسیارخوبی در این زمینه 

در همه آکادمی ها و آموزشگاه ها توسط استادان 
و مربیان خبره وجود دارد و خانواده ها به راحتی 
می توانند با توجه به سلیقه و امکانات خود یکی را 
انتخاب کنند .قصد من هدفمندکردن کار خودم 
به عنوان مربی و بالابردن سطح تعامل بچه ها در 
رابطه با یک گروه اجرایی است. اگر دقت کنید 
این جشنواره در نخستین دوره صرفا به کارهای 
اجرایی آموزشگاه تئاتر مستقل می پردازد ولی 
می تواند زمینه ای برای گسترش این ایده برای 

علاقه مندان باشد.
 از لحاظ مالی هزینه های جشنواره چطور 
تامین می شــود و آیا حمایت دولتی برای 

برپایی این رویداد داشته اید؟
این جشنواره کاملا خصــوصی و با حمایت 
خانواده های گروه های مختلف اجرایی فعالیت 
خود را شروع کرده است. مطالبه کمک و حمایت 
کرده ایم ولی تاکنون هیچ حمایت مالی دریافت 
داشته ایم  مشارکتی  کمک های  ولی  نکردیم 
مثلا تمرین های ما در ۲ ماه گذشته در مجموعه 
سالن های یکی از مجتمع های فرهنگی تهران انجام 
شده و به طورکامل و تمام وقت حتی روزهای تعطیل 
ما را پوشش کامل داده اند. پردیس تئاترتهران هم 
برای زمان جشنواره ۲ سالن اصلی و استاد محمد را 
برای اجراها در اختیارمان گذاشته است. همکاران 
و دوستان تئاتری در همه زمینه ها با دستمزدکم 
یا حتی رایگان به ما کمک رسانده اند چون همه 

به ماهیت برگزاری جشنواره ایمان داشته و داریم.
 برنامه ای برای اجرای عمومی نمایش های 

جشنواره دارید؟
بله. چنانچه خانواده ها موافق باشند و امکانات 
اجتماعی اجازه دهد حتما این دورنما را داریم. این 
تصمیم به بعد از تعطیلات دوماهه محرم و صفر 

موکول خواهد شد.
 اینکه کارگردانی همه آثار برعهده خود 
شماست کار داوری را سخت نمی کند و برای 
خودتان در هماهنگی اجراها مشکل ساز 

نیست؟
بله. بسیار سخت است و کار زیادی می برد. تقریبا 
تمام وقتم صبح وشب به هماهنگی و برنامه ریزی و 
کارگردانی و آماده سازی اجراها و خود ستاد اجرایی 
جشنواره می گذرد. کارهای پایانی چندین دوره 
آموزشی به امسال موکول شد و دیگر نمی توانستم 
آن را به تعویق بیندازم، زیرا بچه ها بزرگ می شوند و 

ایده آل ها و علایق شان عوض می شود و انگیزه های 
متفاوتی پیدا خواهند کرد و کار آموزش تئاتر که 

از چند سال پیش شروع کرده اند ناتمام می ماند.
 انتخاب داستــان های کلاسیک برای 
اقتباس برچه اساس صورت گرفت و اینکه 
رده سنی هنرجویان هم در این انتخاب موثر 

بوده است؟
در انتخاب داستان ها خود گروه های اجرایی در 
ترم دوم آموزشی بسیار کمک کرده اند. با توجه به 
گزینه هایی که در اختیارشان قرار دادم انتخاب را 
به آنها سپردم ولی برایم مهم بود که داستان هایی 
باشد که یا خوانده اند و یا فیلم و انیمیشن آن را 
دیده اند. رده سنی با توجه به اهمیت مطالعه در نظر 
گرفته شده است. به این توجه داشتم که ارتباط 
نسل فعلی با ادبیات کلاسیک کمرنگ شده است و 
به واسطه فیلم ها یا کارتون ها، کتابخوانی جذابیت 
خود را از دست داده است. اینکه داستان در نمایش 
بسیار مهم است و چگونه داستان به نمایشنامه 
تبدیل خواهد شد را باهم شروع کردیم و باهم به 

اجرا رساندیم.
 به عنــوان هنــرمندی که فعــالیت 
گسترده ای در زمینه تئاتر کودک ونوجوان 
دارید مشــکل اصلی این حوزه را در چه 
می بینید به خصوص با وجود بحران کرونا که 
به نظر می رسد تئاتر کودک بیشترین لطمه 

را خورده است.
همه گونه های تئاتری و حتی سینما با بحران 
تماشاگر روبه رو هستند و از آنجایی که تئاتر به سمت 
گیشه ها هل داده شده این بحران جدی است و 
شاخص کمبود درآمد برای گروه های نمایشی 
است که وابسته به گیشه هستند. حمایت های 
دولتی تناسبی با هزینه ها ندارد و متعاقبا تولید تئاتر 
به دلیل عدم صرفه اقتصادی کمرنگ و فلج می شود. 
این موضوع به خصوص در تئاتر کودک ونوجوان 
خود را نشان می دهد زیرا توقف زمانی باعث می شود 
نسلی از بچه هایی را که در حال بزرگ شدن هستند 
از دست بدهیم، از عقاید و علایق شان دوربمانیم و 
متقابلا بچه ها هم ارتباط اجتماعی را که به واسطه 
تئاتر می توانستند حس و درک کنند از دست 
می دهند و به این ترتیب رابطه ها از هم دور می شود 
و دورهم جمع شدن ها با تردید همراه خواهد شد. 
برای دوباره ساختن باید چند برابر تلاش کرد. آیا 
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10فرهنگوهنر
موسیقی

یکی از پژوهشگران و منتقدان حوزه 
موسیقی از برگزاری یک کنسرت آنلاین 
در برج مــیلاد تهران با اجرای آثــاری 
از »مجید وفادار« و »محمد سریر« به 
خوانندگی »حجت اشرف زاده« و ۲ هنرمند 
دیگر خبر داد. علیرضا امینی گفت: طبق 
برنامه ریزی های انجام گرفته ساعت ۲۱ 
روز پنجشنبه هفتم مردادماه کنسرت آنلاینی با عنوان »نغمه های 
تهران« با اجرای آثاری از مرحوم مجید وفادار و محمد سریر از 
محل برج میلاد تهران پیش روی مخاطبان قرار داده خواهد شد. 
در این کنسرت که توسط ارکستر »نیایش« به سرپرستی بنده اجرا 
می شود، وحید وفایی رهبر ارکستر، ایمان ملکی )تنظیم قطعات 
برای ارکستر(، مهدی محمدی و محمد رضازاده خوانندگان و 
حجت اشرف زاده خواننده مهمان گروه اجرایی را تشکیل می دهند. 
سرپرست ارکستر »نیایش« با اشاره به اینکه کنسرت یاد شده با 
حمایت خانه موسیقی اجرا می شود، ادامه داد: در این کنسرت ۱۳ اثر 
شامل هفت اثر از مرحوم مجید وفادار، یک اثر از جناب محمد سریر، 
دو اثر از من و دیگر آثار نوستالژیک در ساختار یک ارکستر ملی پیش 
روی مخاطبان قرار گذاشته خواهد شد. نکته دیگر اینکه با توجه به 
برنامه ریزی های انجام گرفته محصول تصویری تمرین ها و اجراهای 
این پروژه در قالب یک بسته تصویری – موسیقایی به انضمام یک 
کتاب نفیس و چند مقاله پژوهشی به نویسندگی حمیدرضا نوربخش، 
علیرضا میرعلی نقی و بنده تقدیم مخاطبان خواهد شد. وی درباره 
انگیزه های انتخاب آثار مجید وفادار برای این کنسرت آنلاین توضیح 
داد: نزدیک به یک دهه است که بنده در حوزه بازسازی و احیای آثار 
مجید وفادار از آهنگسازان شاخص موسیقی ایرانی مشغول به فعالیت 
هستم. به هر ترتیب این هنرمند از جمله استادان شاخص موسیقی 
کشورمان در عرصه آهنگسازی و انتقال فن آهنگسازی از دوران 
ضبط صفحه به دوران رادیو و سازنده بزرگترین و مشهورترین آثار 
موسیقی ایران است که نقش غیرقابل انکاری در حوزه های مختلف 
آهنگسازی داشته است. او با تولید بیش از ۳۰۰ قطعه تصنیف با 
کلام از پرکارترین آهنگسازان ایرانی محسوب می شود که برای 
بیشترین خواننده های ما آهنگ ساخته است. جالب اینکه تعداد 
زیادی از این خوانندگان اولین کارهای خود را روی آثار مرحوم مجید 
وفادار تولید کردند. البته در دوره گل ها نیز بسیاری از هنرمندان 
فعال حوزه موسیقی همکاری های زیادی با مجید وفادار داشتند، 
حتی خوانندگانی که با آثار مجید وفادار به فراگیری هنر خوانندگی 
پرداخته بودند، به درد سایر آهنگسازان خوردند و برای آنها نیز اثر 

تولید کردند.
 تسلط  »وفادار« در حوزه  خوانندگی

امینی با اشاره به تسلط مجید وفادار در حوزه های خوانندگی و 
خلق ملودی طی سال های فعالیتش در عرصه موسیقی اظهارکرد: 
طی ۳۰ سالی که مجید وفادار در عرصه موسیقی فعالیت زیادی 
داشته حدود ۳۰۰ تصنیف خلق می شود که این برای یک هنرمند 
افتخار بزرگی است که از او می توانیم به عنوان یکی معجزه های 
موسیقی ایران یاد کنیم. او در عرصه های مختلف موسیقی به قدری 
ملودی های پرقدرتی ساخته که مردم ما همچنان بسیاری از آثارش 
را در کوچه و خیابان زمزمه می کنند. کما اینکه از نظر من زنده یاد 
جواد بدیع زاده و مجید وفادار دو پدیده بزرگ موسیقی کشورمان 
هستند که آثارشان زیربنای موسیقی ایرانی است. بنابراین هدف من 
از بازخوانی و احیای این آثار ارزشمند، یک خروجی مهم به نام کتاب 
تئوری آهنگسازی ایرانی داشته باشد. این آهنگساز و پژوهشگر در 
بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به نقش برخی از آهنگسازان 
در توسعه موسیقی شهری و ارتباط آن با برگزاری کنسرت »نغمه های 
تهران« گفت: از زمانی که به واسطه حمایت خانواده مرحوم وفادار 
مشغول بازخوانی و احیای آثار این هنرمند هستم، کنسرت ها و 
پروژه های مختلفی را به سرانجام رساندیم که از آن جمله می توانم به 
کنسرت محمد معتمدی در برج میلاد و انتشار آلبوم »بگوکجایی« و 
کتاب »خنیاگرآسمانی« و چند اثر دیگر اشاره کنم. کنسرت پیش رو 
هم در ادامه همین پروژه ای است که طی سال های گذشته آغاز کردم 
و قرار است آن را در تاریخ یاد شده پیش روی مخاطبان قرار دهم. 
البته جناب محمد سریر هم اثری را با موضوع شهر تهران ساخته اند 
که مرحوم محمد نوری آن را به عالی ترین شکل ممکن اجرا کرده بود 
و قرار است در این کنسرت در کنار دیگر قطعات برای دوستداران 
موسیقی ایرانی اجرا شود. وی افزود: علاوه بر برگزاری این کنسرت 
که یک اجرای آن در روز هفتم مردادماه و اجرای دیگرش همزمان با 
روز تهران انجام می شود، برنامه ریزی هایی هم برای تولید یک آلبوم 
به نام »نغمه های تهران۱۴۰۰« صورت گرفته که این پروژه نیز در حال 
تکمیل است. البته این امیدواری وجود دارد که در صورت عادی شدن 
شرایط کرونا از وضعیت قرمز به وضعیت های کم خطرتر شرایطی برای 
برگزاری کنسرت زنده در نوبت دوم اجرا با حضور مردم داشته باشیم.

جشنواره بین المللی فیلم سیدنی 
در استرالیا امسال برنامه ویژه ای 
را به مرور آثار عباس کیارستمی، 
سینماگر شناخته شده ایران در 
سطح بین المللی اختصاص خواهد 
داد. بر این اساس فیلم های »زندگی 
و دیگــر هیچ«، »کوچه ونان«، 
»کلوزآپ«، »مســافر«، »خانه 
دوست کجاست«، »زیر درختان 
زیتون«، »طعم گیلاس«، »باد ما 
را خواهد برد«، »دَه« و »به ترتیب 
یا بدون ترتیب« آثاری هستند که 
در قالب بخش »مرور آثار عباس 
کیارستمی« در جشنواره فیلم 
سیدنی ۲۰۲۱ به نمایش گذاشته 
خواهند شد. این بخش ویژه با 
عنوان »جاده های طولانی و پرپیچ 
و خم: فیلم های عباس کیارستمی« 
برگزار می شود و فیلم های حاضر در 
دیگر بخش های جشنواره سیدنی 
نیز به زودی اعلام خواهد شد. 
شصت وهشتمین جشنواره فیلم 
سیدنی که سال گذشته به دلیل 
همه گیری کرونا لغو شد، امسال از 
تاریخ ۱۸ تا ۲۹ اوت )۲۷ مرداد تا ۷ 

شهریور( برگزار خواهد شد.

»کیهانکلهر«بهروی
صحنهمیرود

کیهان کلهر، آهنگساز و نوازنده 
ایرانی به همراه اردال ارزنجان نوازنده 
باغلاما، آهنگساز و خواننده ترکیه ای 
به روی صحنه خواهد رفت. اجرای 
پیش روی کلهر به همراه ارزنجان 
با  و غیررایگان  آنلاین  به صورت 
ارزش بلیت ۳۰ هزارتومان از درگاه 
آپارات در روز ششم مرداد ماه ساعت 
۲۱و۳۰ به مدت ۱۲۰ دقیقه پخش 
خواهد شد. اردال ارزنجان در پاییز 
سال ۲۰۰۴ همراه با کیهان کلهر، 
نوازنده کمانچه کنسرت های مختلفی 
در کشورهای متعدد برگزار کرد. 
آنها همچنین یک آلبوم به نام »باد« 
)تا بیکران دوردست( را با همکاری 
هم در سال ۲۰۰۴ ضبط کردند که 
بهار سال ۱۳۸۵ در ایران نیز منتشر 
شد. ارزنجان به همراه کلهر برای 
نخستین بار در ایران، در شهریور 
ماه ۱۳۸۹ در تالار وحدت تهران به 

اجرای کنسرت پرداخت.

»نغمه های تهران« شنیدنی می شود

خوانندگی »حجت اشرف زاده« در یک کنسرت

روبــهرو 

کارگــردان نمــایــش 
»لاموزیکا« که قرار بود از 
۳۰ تیرمــاه اجرای عمومی 
خــود را آغـــاز کنــد، 
وضعیت فعلی و تعطیلی های 
پیش آمده کرونایی را باعث 
به هم ریختن برنامه ریزی های این گروه نمایشی 
ذکر کرد. الهام پاوه نژاد گفت: واقعیت این است 
که در ابتدا قرار بود اجرای عمومی »لاموزیکا« از 
۲۰ تیرماه آغاز شود که این زمان به دلیل شرایط 
کرونایی پیش آمده تغییر و به ۳۰ تیر موکول 
شد. سایت فروش بلیت نمایش باز و بلیت چند 
اجرای اول نمایش هم به طورکامل فروخته 
شده بود که با تعطیلی های جدید کرونایی 
مواجه شدیم. وی یادآورشد: تعطیلی های جدید 
کرونایی تمام معادلات و برنامه ریزی های گروه 
و برنامه ریزی مخاطبانی هم که بلیت نمایش 
را تهیه کرده بودند، به هم ریخت. پاو ه نژاد با 
بیان اینکه چشم انداز روشنی نداریم و در یک 
بلاتکلیفی به سر می بریم، متذکر شد: هیچ مدیر 
و مسئولی یک جواب منطقی و قانع کننده به ما 
نمی دهد.کارگردان »لاموزیکا« با اشاره به اینکه 
این نمایش اثری طنز یا موزیکال نیست، افزود: 
با وجود این برنامه ریزی ما به گونه ای بود که تا 
پیش از شروع ماه محرم اجرای عمومی اثر را به 
پایان برسانیم که این برنامه ریزی هم به ناچار 
تغییر کرد. وی معتقد است که با وجود انرژی و 
تلاشی که گروه نمایش »لاموزیکا« برای تمرین 
و تولید این اثر صرف کرد وضعیت اجرای عمومی 
نمایش با توجه به شرایط موجود معلوم نیست. 
پاوه نژاد با اشاره به اینکه به بازشدن سایت فروش 
بلیت و آغاز اجرای عمومی »لاموزیکا« تاکید 
کرد: هنوز نمی دانیم که می توانیم از ۴ مردادماه 
اجرای عمومی اثر را شروع کنیم یا با تعطیلی ها 
و محدودیت های جدید مواجه خواهیم شد. 
جرأت و توان این را هم ندارم که اجرای عمومی 
»لاموزیکا« را لغو کنم زیرا تمامی اعضای گروه 
تلاش مضاعفی برای تمرین و تولید این اثر 
داشته اند. این کارگردان و بازیگر تئاتر با بیان 
اینکه تماشاگر تئاتر نیز در شرایط فعلی نسبت 
به تهیه بلیت نمایش ها تعلل می کند زیرا منتظر 
است تا تکلیف تعطیلی و محدودیت ها مشخص 
شود، یادآور شد: همه برنامه ریزی های ما در 
زمینه اجرا و تبلیغات »لاموزیکا« به هم ریخته 
است. هیچ مسئول و مدیری هم وجود ندارد 
که به گروه های تئاتری مشورت دهد و پاسخی 
به پرسش های آنها بدهد. وی در پایان سخنان 
خود درباره مبلغ حمایتی اعلام شده از سوی 
اداره کل هنرهای نمایشی برای گروه هایی که 
طی تعطیلی های اخیر کرونایی آثارشان را به 
صحنه نبردند، تصریح کرد: درنظرگرفتن مبلغ 
۳ تا ۵ میلیون تومان برای گروه های متضرر 
کنونی واقعا خجالت آور و به نوعی توهین آمیز 
است زیرا این مبالغ دردی از دردهای گروه را 

درمان نمی کند.

10فیلم»کیارستمی«
درجشنواره»سیدنی«

پخشسریال
»87متر«ازشبکهیک

کیانوش عیــاری، بــه زودی 
سریال »۸۷متر« را روی آنتــن 
شبکه یک سیما خواهد برد. سریال 
۸۷متر، در ژانر کمدی اجتماعی 
است که کیانوش عیــاری آن را 
جلــوی دوربیــن شــبکه یک 
خواهد برد. در خلاصه داستان 
این سریال آمده است: علیرضــا 
پوردورانی به همراه همســر، دو 
دختر و پسرش، خانــه ای را از 
یک فروشنده به نام فـرج ناصری 
خــریداری می کننــد. اما روز 
اسباب کشی متوجه می شوند که 
خانه به فرد دیگری به نام محسن 
خلیلی فروخته شده است. محسن 
به همراه پسر، همسر و دو دخترش 
صبح زودتر از پوردورانی ها به خانه 
رسیده اند و وسایل شان را در خانه 
گذاشته اند اما با رسیدن خانواده 
پوردورانی، ماجرای کلاهبرداری 
مشخص می شود و ... علی دهکردی، 
مهران رجبی، فریبــا کامــران، 
شهین تسلیمی، حسین سلیمانی، 
دیبا زاهدی، علی سلیمانی، زنده یاد 
شــبنم  محــب اهری،  حسین 
عــرفی نژاد، داریــوش کاردان، 
سعــید  سپاه منصــور،  فریـده 
پیردوست، مریم سلطانی و محمد 
بحرانی بازیگران این سریال هستند.

تلــویزیــون 
سیامک  اطلسی: 

کرونا دلیل کم کاری من است
بازیگــر سـریال »طلاق« گفت: مجموعه 
تلویزیونی »طلاق« داستانی به روز و اجتماعی 
دارد که جذاب نوشته شده و در ساخت هم این 
جذابیت حفظ شده است. این سریال نگاهی 
به مفــاسد اقتصادی و پرونده های پیرامون 
آن دارد. سیامک اطلسی اظهارکرد: اخیرا 
در سریال »طلاق« به کارگردانی ابوالقاسم 
طالبی بازی داشتم که تصویربرداری آن ادامه 
دارد، اما بازی من در این مجموعه به پایان 
رسیده است. مجموع حضور من در این سریال 
یکماه بود که تجربه بسیار خوبی برای من بود. 
وی در همین راستا افزود: مجموعه تلویزیونی 
»طلاق« داستانی به روز و اجتماعی دارد 
که جذاب نوشته شده و در ساخت هم این 
جذابیت حفظ شده است. این سریال نگاهی به 
مفاسد اقتصادی و پرونده های پیرامون آن دارد 
و تاکنون بیشتر از نیمی از آن فیلمبرداری شده 
است. امیدواری زیادی دارم که در زمان پخش 
این مجموعه مورد استقبال گسترده مردم قرار 
بگیرد. این بازیگر و دوبلور پیشکسوت پیرامون 
ماندگاری حضور خود در سریال خاطره 
انگیز »پدرسالار« بیان کرد: مردم هنوز من 
را با سریال »پدرسالار« به خاطر دارند و این 
نشان محبت و توجه مردم عزیزمان است. 
»پدرسالار« سریال مردمی و برای مردم بود و 
به همین خاطر هنوز از اذهان مردم پاک نشده 
و در بازپخش های مکرر بازهم پای مجموعه 
می نشینند و آن را تماشا می کنند. بازیگر 
سریال »پدرسالار« با اشاره به تزریق دوزاول 
واکسن کرونا بیان کرد: با اینکه دوزاول واکسن 
کرونا را زدم و دوزدوم را ۱۵ روز دیگر خواهم 
زد اما همچنان باید احتیاط و مواردبهداشتی 
را رعایت کرد. کرونا یکی از علت هایی بوده که 
اکثر آثاز را و پروژه ها را تحت تاثیر قرار داده و 
همین موضوع باعث شده تا من نیز کمتر کار 
کنم. سیامک اطلسی با اشاره به پیشنهادات 
جدید خود خاطرنشان کرد: در عرصه دوبله 
هم گاهی فعالیت دارم، اما به نسبت قبل خیلی 
کمتر شده است. یکی دو پیشنهاد سریال 
مطرح شده و قرار است فیلمنامه های آنها 
آماده شود و هنوز معلوم نیست در کدامیک 
از آنها بازی داشته باشم. ضمن اینکه منتظر 
هستیم وضعیت کرونا هم به ثباتی برسد تا 

بتوانم راحت تر مشغول فعالیت شویم.

الهام  پاوه نژاد:
در بلاتکلیفی به سر می بریم 

خبــر
 دریافت لوح سپاس برای »ناهید« 

از جشنواره »فرایبورگ«
هیات داوران جشنواره بین المللی فیلم فرایبورگ به صورت ویژه 
و با اهدای لوح سپاس بهترین فیلم بخش رقابت بین الملل، از فیلم 
کوتاه »ناهید« تجلیل کردند. فیلم کوتاه »ناهید« به نویسندگی 
و کارگردانی صمد علیزاده و به تهیه کنندگی رضا نصرتی حبیبی 
در اولین حضور جهانی خود در سی  وپنجمین جشنواره بین المللی 
فیلم فرایبورگ، لوح سپاس بهترین فیلم بخش رقابت بین الملل این 
جشنواره را از آن خود کرد. در این مراسم که صمد علیزاده حضور 
نداشت اما پیامش در سالن پخش شد و شادی کرم رودی، بازیگر و 
کارگردان لوح تقدیر را به جای علیزاده دریافت کرد. پیش از این نیز، 
فیلم کوتاه »ناهید« در سی  وهفتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه 
تهران تندیس و جایزه بهترین فیلمنامه کوتاه را کسب کرده بود. 
جشنواره  فیلم فرایبورگ رویدادی سالانه است که از پیشگامان کشف 
فیلم ها از آسیا، آمریکای لاتین و آفریقا در اروپا به حساب می آید. این 
جشنواره یکی از پنج جشنواره  مهم کشور سوئیس به حساب می آید. 
سی  و پنجمین دوره  جشنواره  فرایبورگ از ۱۶ تا ۲۵ جولای ۲۰۲۱ در 
سوئیس برگزار شد. لعیا میرنصیری، فیروز عاقلی، شهرزاد شکوریان، 
مهدی حیدری، پریسا سهرابی، محمدحسین ملائی، بهناز فتاحزاده، 
سئودا آجزپز، نسرین خرم، مهدی عبداللهی و رقیه زادمهدوی در این 
فیلم کوتاه ایفای نقش داشتند. فهرست عوامل این فیلم عبارتنداز: 
نویسنده و کارگردان: صمد علیزاده، مدیرتصویربرداری: امیر 
پورحکمت، صدابردار: حسن سلمانی، صداگذار: حسین قورچیان، 
تدوین و اصلاح رنگ: صمد علیزاده، طراح صحنه ولباس: هاله 
ذرخورد، گریم: بهناز نوری، عکاس: عرفان عبدا... پور، مدیرتولید: 
میلاد بصیرمعادن، دستیاران تصویر: حامد راد، فرشاد عیدی، فرهاد 
عبدی، دستیارگریم: اشکان زینالی، دستیارصحنه: تیمور رمضانزاده، 
گرافیست: محمد پوریان، مشاوررسانه ای: آزاده فضلی، پخش 

بین الملل: میدیا کیاست، تهیه کننده: رضا نصرتی حبیبی.

مدیرکل دفتر موسیقی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی با اشاره به رایزنی های صورت گرفته 
در زمینه برگزاری کنسرت های موسیقی طی 
روزهای کرونایی توضیحاتی را در این زمینه ارائه 
داد. محمدا...یاری گفت: همانطور که می دانید 
تداوم شرایط کرونایی در ۱۷ ماه گذشته به تعلیق 
بسیاری از فعالیت ها و مشاغل منجر شد که 
مشاغل حوزه فرهنگ و هنر هم از این موضوع 
مستثنی نبودند. البته در فواصلی که از پیک 
قرمز کرونایی فاصله گرفتیم، تلاش هایی برای 
از سرگیری فعالیت های گروهی صورت گرفت. 
حتی در این زمینه جلسات متعددی با سالن های 
تشکل های صنفی  تهیه کنندگان،  برگزاری، 
موسیقی برگزار شد و دستورالعمل های جامع 
بهداشتی تهیه شد، اما تا شرایط به سمت رنگ 
نارنجی و زرد رفت مساله بازگشایی ها تئاتر یا 
سینما و موسیقی مطرح شد و تا یکی از آنها 
آغاز به کار کرد، مجدد شرایط بهداشتی به رنگی 
سخت تر تغییر پیدا کرد و باز آن فعالیت به تعلیق 
رفت. گرچه در این ایام هم که برخی سالن ها 
مشغول فعالیت هستند هنوز با اعتماد مردم از 
تامین سلامتی شان به صورت کامل حاصل نشده و 
سالن ها از اقبال کافی برای حضور مردم برخوردار 
نشده اند. وی با اشاره به شرایط حاکم بر اجراهای 
زنده موسیقی بیان کرد: در حوزه موسیقی چه 
به صورت مکاتبات رسمی از سوی وزارتخانه چه 
در قالب حضور ما به همراه نمایندگان تشکل های 
صنفی حوزه موسیقی در جلسات ستاد کرونا، 
مساله اجراهای موسیقی و شباهت و تفاوت آنها 
با اجراهای نمایشی و سینمایی تشریح شده و 
استدلال های عزیزان نیز در ستاد کرونا شنیده 
شده است. این در حالی است که معاون هنری 
و بنده نیز مستقیما با مسئولان ارشد وزارت 

بهداشت گفت وگوهایی داشته ایم.

  انگیزه مردم برای حضور مهم  است
ا...یاری گفت: در این شرایط استدلال ما این 
بوده و هست که در حوزه موسیقی با ۲ پدیده مواجه 
هستیم. اول اجراهای حوزه ردیف دستگاهی، نواحی 
و کلاسیک که همواره این اجراها در سالن های 
کوچک و در مقیاس با سالن های تئاتر و سینما 
برگزار می شود و اگر آنجا برای ۱۰۰ نفر و با ۳۰ تا ۵۰ 
درصد ظرفیت سالن، امکان حضور مخاطب برای 
تماشای تئاتر و سینما فراهم است، در اینجا نیز باید 
این امکان فراهم باشد. خاصه آنکه مخاطب موسیقی 
ردیف دستگاهی، کلاسیک و نواحی، مخاطب 
خاص است و نگاه تفننی به این موسیقی و حضور 
در سالن ندارد. در این چارچوب با گفت وگوهایی 
که صورت گرفته و برنامه ریزی در معاونت امور 
هنری، امیدوار هستم بعداز پایان ماه محرم و صفر 
و به شرط عدم تداوم شرایط پیک کرونایی که فقط 
مشاغل گروه یک اجازه فعالیت دارند، بتوانیم این 
گروه از اجراها را با رعایت دستورالعمل ها و سقف 
پذیرشی که برای سالن ها از سوی دفتر موسیقی 
تعیین می شود از سر بگیریم. توسعه واکسیناسیون 
عمومی نیز که شتاب گرفته به تحقق این امر کمک 

می کند. مدیرکل دفتر موسیقی وزارت ارشاد درباره 
برگزاری کنسرت های موسیقی در سالن های بزرگ 
هم تصریح کرد: در خصوص اجراهای بزرگ در 
سالن های بزرگ، با تردیدهای ستاد ملی کرونا 
مواجه هستیم که به نظر می رسد دغدغه درستی 
است. کما اینکه دوستان عنوان می کنند تا زمان 
به حداکثر رسیدن واکسیناسیون، امکان حضور 
مخاطبان به صورت گسترده در مجامع بزرگ 
نیست. از طرفی تهیه کنندگان این نوع از اجراهای 
بزرگ نیز به دلیل پیش بینی حضور ناکافی مردم در 
سالن های بزرگ در شرایط فعلی کرونایی، ریسک 
برگزاری آنها را چندان منطقی نمی شمارند. حتی در 
چند مورد به صورت محدود و آزمایشی مجوزهایی 
برای اجراهایی در فضای باز از سوی برخی ادارات 
ارشاد شهرستان صادر شد که آن هم برگزار 
نشد. ا...یاری خاطرنشان کرد: در اجراهای بزرگ 
فاکتورهای اقتصادی و انگیزشی مردم هم مهم 
است و باید امیدوار باشیم با تکمیل واکسیناسیون و 
نیز اعتمادبخشی به مردم برای تامین سلامتی شان، 
دوباره گردهمایی های تجمیعی مذهبی، ورزشی و 

فرهنگی هنری رونق سابق خود را بازیابد.

مدیرکل دفتر موسیقی مطرح کرد

نتایجآخرینرایزنیهادربارهکنسرتها
   شرط برگزاری کنسرت های بزرگ

مریم  کاظمی:

 برای دوباره ساختن 
 باید چند برابر 

تلاش کرد


